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Protokół Nr XVIII/2021 
z posiedzenia XVIII sesji w VIII kadencji Rady Gminy Fabianki 

w dniu 25 czerwca 2021 roku 
 

Obrady Rady Gminy Fabianki odbyły się w Sali gimnastycznej Publicznej Szkoły Podstawowej w Nasiegniewie. 
Rozpoczęły się o godz. 11.00 i trwały do godz. 15.30. Uczestniczyli w nich radni według załączonej listy 
obecności, Wójt Gminy Fabianki – Zbigniew Słomski, Skarbnik Gminy, Radca Prawny oraz gościnnie Starosta 
Powiatu Włocławskiego.  

Ad.1 

Przewodniczący RG Adam Rejmak- dokonał oficjalnego otwarcia XVIII sesji Rady Gminy Fabianki i po 
zapoznaniu się z listą obecności stwierdził, że obrady są prawomocne z uwagi na wymagane kworum. 
Obecnych 15 radnych. Następnie powitał wszystkich Radnych, Radnych Powiatu Włocławskiego, Wójta 
i obecnych na obradach sołtysów, członków rad sołeckich. Poinformował, iż w dniu dzisiejszym zmarł 
wieloletni sołtys sołectwa Kulin Pan Marian Świecik.  

W hołdzie zmarłemu Panu Marianowi Świecik wszyscy obecni na obradach powstali i uczcili jego pamięć 
minutą ciszy. 

Ad.2 

Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał czy są propozycje zmian w porządku obrad? Zawnioskował                       
o wprowadzenie do porządku obrad zmiany w postaci przesunięcia w obradach pkt. 7 i rozpatrzenie go 
w pkt.3. Prośbę swą umotywował tym, iż na obradach jest starosta włocławski, który chciałby 
uczestniczyć w tym punkcie obrad i zabrać głos. Jest także wielu uczestników sesji, którzy może nie 
będą mogli pozostać do końca obrad, a chcieliby uczestniczyć w momencie dyskusji nad 
sprawozdaniem Wójta za 2020 rok. Następnie wniósł o dokonanie rozszerzenia punktu podjęcie 
uchwał w sprawie o następujące projekty uchwał: 

1) w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji przez Wójta Gminy 
Fabianki, 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Nasiegniewo – Zachód oraz Zarzeczewo – Północ, 

3)  w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla działek położonych wzdłuż  drogi wojewódzkiej na terenie miejscowości Nasiegniewo oraz 
działek położonych w miejscowości Zarzeczewo, 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w miejscowości Nasiegniewo. 

Przewodniczący poinformował, iż powyższe projekty uchwał w sprawie planu przestrzennego 
zagospodarowania wynikły z uwagi na uzgodnienia z Urzędem Marszałkowskim. Wszelkich wyjaśnień udzieli 
w tym temacie później Wójt. Przewodniczący zaproponował, aby powyższe projekty wnieść do porządku 
obrad pkt. 9 jako kolejne podpunkty 7), 8), 9) i 10). 
 

Brak dalszych wniosków do porządku obrad sesji.   

Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił o zalogowanie się na urządzeniach do głosowania. Następnie 
zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad XVIII sesji z wprowadzonymi poprawkami.  
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Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” przyjęła 
porządek XVIII sesji Rady Gminy w następującym brzmieniu: 
 (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 

„    1. Otwarcie XVIII sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności.  
2. Zatwierdzenie porządku sesji,  
3. Przedstawienie raportu o stanie gminy:  
    a) rozpatrzenie raportu o stanie gminy oraz przeprowadzenie debaty,  
    b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Fabianki. 
4. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2020 rok:  

1) zapoznanie z opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej,  
2) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej i pozostałych komisji RG oraz Klubu „Jedność” w sprawie  
     przedłożonej informacji z wykonania budżetu gminy za 2020 r.,  
3) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania  
    budżetu Gminy Fabianki za 2020 r.,  
4) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Fabianki absolutorium z tytułu wykonania  
    budżetu za 2020 rok.  

5. Zatwierdzenie protokołu z XV sesji Rady Gminy Fabianki z dnia 18 maja 2021 roku. 
6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy Fabianki.  
7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Fabianki a w szczególności z realizacji uchwał.  
8. Wnioski poszczególnych komisji Rady Gminy i Klubu „Jedność”.  
9. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:  

1) zmian do budżetu na 2021 rok,  
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2021 – 2032,  
3) określenia średnich cen jednostek paliwa w Gminie Fabianki w roku szkolnym 2021/2022,  
4) zmiany uchwały nr XXIX/255/2017 rady Gminy Fabianki z dnia 19.12.2017r. dotyczącej przyjęcia 

„Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Fabianki na lata 2017-2032”, 
5) określenia zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowej ze środków budżetu Gminy Fabianki, 

trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu jej rozliczania, 
6) zmiany uchwały Nr I/7/2018 Rady Gminy Fabianki z dnia 20 listopada 2018 roku w sprawie 

powołania stałych komisji Rady Gminy Fabianki, 
7) w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji przez Wójta Gminy 

Fabianki, 
8) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Nasiegniewo – Zachód oraz Zarzeczewo – Północ, 
9) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych wzdłuż  drogi wojewódzkiej na terenie miejscowości 
Nasiegniewo oraz działek położonych w miejscowości Zarzeczewo, 

10) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w miejscowości Nasiegniewo. 

10. Interpelacje i zapytania radnych.  
11. Wolne wnioski, zapytania i informacje.  
12. Sprawy różne. 
13. Zakończenie sesji.         ” 
 
Ad. 3 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – udzielił głosu Kierownikowi referatu RFZ p. Marciniakowi  w celu 

przedstawienia raportu o stanie gminy.  
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Kierownik RFZ  – przedstawił raport o stanie gminy ( w załączeniu do protokołu). Szeroko omówił 
poszczególne zagadnienia , które zostały ujęte w raporcie. Nadmienił, iż w zeszłym roku nastąpiła 
likwidacja SP w Świątkowiźnie. Utworzono nowe dwie placówki takie jak Dzienny Dom Pobytu w 
Urszulewie i Dom Senior+ w Świątkowiźnie. W minionym roku 2020 roku odnotowaliśmy największy 
wzrost liczby mieszkańców w Szpetalu Górnym o 43 osoby. Udało się nam osiągnąć nadwyżkę 
budżetową  w kwocie 3 mln. 770 tys. Zł. Mimo trudnego roku udało się zmniejszyć zadłużenie. 
Zrealizowano 23 inwestycje. Z funduszu sołeckiego udało się zrealizować zadania za kwotę ponad 
400.000 zł. Nadmienił, iż w minionym roku 2020 wydanych zostało 193 nowych decyzji o warunkach 
zabudowy. 

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie raportu o stanie gminy. 
 
Sołtys Jankowski Skórzno – zasygnalizował, że w części Sali gdzie siedzą goście zaproszeni nic nie słychać.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poinformował, iż nie możemy zgodnie z obowiązującymi prowadzić 

obrad bez ich nagrywania i publikacji w internecie w celu transparentności obrad. 
         Gdy wyłączymy mikrofony to nic się nie nagra.  Poprosił o głośniejsze mówienie do mikrofonów przez 

osoby korzystające z nich. Poprosił także o zachowanie ciszy przez osoby przybyłe na obrady.  
 
Nikt nie zabrał głosu w dyskusji nad raportem o stanie gminy za 2020 rok. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia 

wotum zaufania Wójtowi Gminy Fabianki. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 1 „przeciw” podjęła uchwałę 
Nr XVIII/189/2021 Rady Gminy Fabianki z dnia 25 czerwca 2021 roku w sprawie udzielenia wotum zaufania 
Wójtowi Gminy Fabianki.  
 
Ad. 4 
 
1)  
 
Skarbnik Gminy – przedstawiła kwoty planowane i wykonane w budżecie za 2020 rok. Zadłużenie gminy 

wynosiło 5.119.841 zł na co składały się środki powstałe w wyniku  zaciągnięcia pożyczek i kredytów. 
Dodała, iż szczegółowe informacje  zawarte zostały w sprawozdaniu z wykonania budżetu , które 
zostało przedłożone radnym i zostało zamieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Fabianki. 

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak –  odczytał obecnym treść uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej                        

w Bydgoszczy w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Fabianki sprawozdaniu 
z wykonania budżetu gminy za 2020 rok oraz wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Fabianki o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Fabianki za wykonanie budżetu gminy za 
2020 rok. (Opinie stanowią załączniki do protokołu). 

 
2) 
 
Radny Mosakowski Wojciech – poinformował, iż na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji stałych               

w dniu 22.06.2021 r. członkowie komisji zapoznali się i przeanalizowali przedłożone sprawozdanie              
z wykonania budżetu gminy za 2020 rok. Członkowie komisji nie głosowali na posiedzeniu komisji  nad 
przedłożonym sprawozdaniem za 2020 rok. Pozostawiono to na obrady sesji rady w dniu 25.06.2021 
roku.  
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Radny Znajmiecki Marian – przedstawił obecnym treść opinii i wniosku Komisji Rewizyjnej z dnia 10.06.2021 
roku w sprawie przedłożonych sprawozdań finansowych i sprawozdania z wykonania budżetu za 2020 
rok. 

 
Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński  - poinformował, , iż Klub Radnych „Jedność” na posiedzeniu                  

w dniu 22.06.2021 r. dokonał analizy sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu 
gminy za 2020 rok. Członkowie Klubu zapoznali się z opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej i 
projektami uchwał w wyżej wymienionej sprawie. Omówiono projekt uchwały dotyczący udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Fabianki z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok. Radni Klubu nie zgłosili 
żadnych uwag i wniosków do sprawozdań oraz projektów uchwał i będą jednogłośnie głosowali za ich 
przyjęciem. Członkowie Klubu Radnych „Jedność” będą także głosowali jednogłośnie za przyjęciem 
uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Fabianki absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 
2020 rok.  

 
3) 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – w związku z brakiem pytań zarządził głosowanie  nad uchwałą  w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Fabianki za 2020 
r. 

 
Rada Gminy Fabianki (w składzie 15 radnych) w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 1 „wstrzymujących się”,              
0 „przeciw” podjęła uchwałę Nr XVIII/190/2021 Rady Gminy Fabianki z dnia 25 czerwca 2021 roku                     
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 
Fabianki za 2020 r. 
 
4) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – w związku z brakiem pytań zarządził głosowanie nad uchwałą                        

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Fabianki absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2020 
rok. 

 
Rada Gminy Fabianki (w składzie 15 radnych) w głosowaniu jawnym : 14 „za”, 1 „wstrzymujący się”,                  
0 „przeciw” podjęła uchwałę Nr XVIII/191/2021 Rady Gminy Fabianki z dnia 25 czerwca 2021 roku                    
w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Fabianki absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2020 r. 
 

Starosta Powiatu Włocławskiego – pogratulował Wójtowi otrzymanego absolutorium i podziękował 
wszystkim radnym jak i sołtysom za efektywną pracę na rzecz samorządu. Podziękował za dobrą 
współpracę samorządów. Ma nadzieję, że mieszkańcy obserwują efekty tej dobrej współpracy, którą 
często udaje się wypracować po jakimś czasie jeśli to dotyczy jakiejś drogi czy innych problemów. Ma 
nadzieję, że znacznie ułatwi mieszkańcom funkcjonowanie Powiatowego Centrum Zdrowia czy 
Powiatowego Centrum Sportu. Nadmienił, że w powiecie jest wiele problemów, którym jest między 
innymi problem wody. Prowadzi wiele rozmów z Wójtami i Burmistrzami w celu podjęcia wspólnych 
działań mających na celu poprawę sytuacji z wodą. Jeszcze raz pogratulował radnym i życzył powodzenia 
na przyszłość.  

Przewodniczący RG – stwierdził, że sesja absolutoryjna to szczególna sesja, która wiąże się z podsumowaniem 
działań finansowych. Pogratulował Wójtowi i Pani Skarbnik za włożoną pracę i trud w realizację budżetu.  

Wójt – podziękował, za udzielone absolutorium i pozytywną opinię wykonania budżetu gminy za 2020 rok. 
Szczere podziękowania kierował będzie do swoich współpracowników, którzy to włożyli wiele pracy                  
w realizację powierzonych zadań mających wpływ na całokształt wykonanego budżetu. Dodał, że cieszy 
go otrzymane absolutorium lecz cały czas myśli o problemach naszej gminy. Przez ostatni tydzień część 
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naszych mieszkańców pozbawiona była wody. To bardzo duży problem, który mamy nadzieję uda nam 
się rozwiązać poprzez wypracowaną w minionym roku nadwyżkę budżetową. Otwiera ona nam 
możliwość podjęcia działań mających na celu pozyskanie większej ilości środków między innymi na 
przebudowanie istniejących linii wodociągowych. Dodał, że mieszkańcy powinni nauczyć się tego i 
zrozumieć, że żyjemy w grupie i woda to nasze wspólne dobro. Nie może być tak, że lekceważy się apele 
Wójta o niepodlewanie trawników w ciągu dnia. Z powodu suszy wielu mieszkańców nagminnie używa 
wody z wodociągu do podlewania trawników, kiedy to innym brakuje wody do picia. Stwierdził, że zdaje 
sobie sprawę z tego, że to obowiązek zapewnić wodę mieszkańcom. Chyli czoła przed wszystkimi tymi 
osobami, które borykają się z brakiem wody. W ostatnim czasie odebrał mnóstwo telefonów w sprawie 
braku wody. Odbył wiele spotkań z mieszkańcami apelując o oszczędne korzystanie z wody i nie 
podlewanie trawników w ciągu dnia. Mamy problem z dostarczeniem wody do wyższych terenów w 
naszej gminie gdy pobór wody dzisiaj w ciągu dnia to 4.200 metrów a dwa lata temu tyło to 3.300 
metrów. Dzisiaj nie ma złotego środka, że jutro mieszkańcy będą mieli nagle wodę. Trzeba myśleć 
globalnie. Aby rozwiązać problem trzeba pociągnąć dwie nitki ze Szpetala Górnego, z ujęcia i spiąć je z 
Chełmicą - Cukrownią. Dopiero wtedy rozwiążemy problem. Zagwarantował, że priorytetem budżetu na 
2022 rok będzie woda. Nadmienił, iż duży problem stanowi sieć prywatnych wodociągów, które zostały 
wybudowane przez osoby prywatne i nie zostały przekazane na majątek gminy i zakładu. W takim 
przypadku gmina nie może wydać warunków i zgody na przyłączenie do sieci gminnej bowiem ten 
odcinek sieci nie jest naszą własnością. Takich wodociągów mamy jeszcze sześć. Zostały one wpięte do 
naszej sieci a nie powinny, bowiem nie zostały przekazane na własność gminy. Często też napotykamy 
się ze sprzeciwem jakiejś osoby, która blokuje przejście inwestycji. Takie podejście stwarza nam duże 
problemy. Nadmienił, że w zeszłym miesiącu borykaliśmy się z powodzią na dużym obszarze niektórych 
miejscowości. Przypomniał, iż zwracał się z prośbą o przekazywanie środków na rzecz spółki wodnej, 
która ma możliwość pokrycia kosztów udrożnienia i naprawy melioracji. Niestety spotkaliśmy się z 
bardzo małym zrozumieniem problemu. Wpłacali tylko Ci których zalewa i mają podtopienia. Tylko 
nieliczni mieszkańcy rozumieją problem. 

Mieszkaniec ul. Wiślanej w Szpetalu Górnym p. Piekarski – poinformował, iż jest mieszkańcem gminy od 
2014 roku. Od kilku już lat boryka się z problemem wody. Nie może dokonać przyłącza wody bo w drodze 
jest prywatny wodociąg. Od jednego do drugiego wodociągu jest 50 metrów. Od 2014 roku pisze pisma 
do gminy i nie otrzymał do tej pory odpowiedzi w tym temacie. Nadmienił, że zgłaszał się do PGK o 
podłączenie wody lecz nie uzyskał zgody. Między czasie inny nowy właściciel został podłączony do sieci 
po 2 tygodniach. Jak to możliwe. 

Wójt – wyjaśnił, iż to przykład tego, że magistrala wodociągowa jest do przebudowy. Część sieci idzie po 
prywatnym gruncie. Mieszkańcy wybudowali sobie sieć lecz jej nie przekazali na własność gminy. 
Znacznie to utrudnia gminie działanie i możliwość wydania warunków. 

Przewodniczący RG – stwierdził, że takie problemy powinien mieszkaniec załatwić z Wójtem poza sesją.  

Mieszkaniec ul. Wiślanej w Szpetalu Górnym – stwierdził, iż już od kilku lat nie udało się załatwić sprawy 
poza sesją. Zapytał ile jeszcze ma czekać.  

Radny Mosakowski Wojciech – przypomniał, iż jako radny próbował pomóc mieszkańcowi w powyższej 
sprawie. Zaaranżował spotkanie Wójta z mieszkańcami dwa miesiące temu. Nadmienił, iż ubolewa nad 
faktem, że od sześciu lat mieszkaniec nie uzyskał odpowiedzi na swoje pisma. Przykre jest to, iż zarówno 
Wójt jak i Przewodniczący Rady Gminy ma problem z przestrzeganiem przepisów kpa w zakresie 
odpowiedzi na pisma. On jako radny może wnioskować oraz pytać i na tym kończy się jego możliwość 
działania. Rozwiązanie problemu mieszkańca z wodą leży w gestii Wójta i PGK. Przypomniał, iż 
obowiązkiem gminy jest zapewnienie dostępu do wody mieszkańcom. Zdaje sobie, że są problemy z 
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wejściem na posesje bo sam pracuje w usługach sieciowych lecz woda musi być dostarczona w taki lub 
inny sposób.  

Przewodniczący RG – poinformował, iż mieszkaniec przedłożył mu pisma w trakcie dyskusji lecz on widzi                   
je po raz pierwszy. Ponadto nadmienił, iż są one adresowane przez p. Piekarską. Zakończył twierdząc,                
że zainteresowany musi uzgodnić z Wójtem spotkanie i wyjaśnić problem w urzędzie. 

Mieszkaniec Wilczeńca Boguckiego – poinformował, iż jest mieszkańcem gminy od 7 lat. Problem wody jest 
dla niego i sąsiadów, którzy dziś przybyli z nim na sesję dużym problemem. Był przypadek wykrytej 
bakterii coli po raz pierwszy a potem drugi. Problem braku wody jest nie od dziś i do chwili obecnej nie 
było żadnej inwestycji w tym zakresie. Wójt wspomina o rozwiązaniu problemu w przyszłym roku a co 
mieszkańcy mają zrobić jak dzisiaj nie mają wody? Jak mamy funkcjonować?  

Mieszkaniec Wilczeńca Boguckiego – nadmienił, że mamy problem i z wodą i lampami. Do dziś ich nie ma                
a prosimy o nie na każdym zebraniu. Nie ma żadnej reakcji ze strony gminy. Dodał, iż zgłaszał fakt, że 
został pozostawiony gruz po jego posesją po prowadzonych robotach w drodze i także nikt go nie 
uprzątnął. Każe się mieszkańcom oszczędzać wodę a na myjni w Bogucinie woda płynie. Mieszkańcy 
oczekują porządku i wody. 

Mieszkanka Wilczeńca Boguckiego – poinformowała, iż prowadzi działalność gospodarczą w domu. Nie jest 
możliwe przyjąć klienta do gabinetu masażu, gdy nie ma wody i nie wiadomo o której będzie. Nie wie jak 
długo uda jej się powadzić działalność.  

Mieszkaniec Wilczeńca Boguckiego – stwierdził, że to chodzi o linię wodociągu od Bogucina w stronę 
Witoszyna, za górką. Na tym terenie nic się nie dzieje i nie inwestuje. Wodociągi biegną po naszych 
gruntach a my nie mamy wody. Nie ma ciśnienia ani grama wody. Dodał, ze ma hydrofor ale do niego 
woda nie dopływa. Woda jest najważniejszym składnikiem naszego życia i z tego będziemy gminę 
rozliczać.  

Wójt – stwierdził, iż słucha wypowiedzi mieszkańców i niektórym nie dowierza.  Nie ma pojęcia jak się nawet 
odnieść. Zawsze na zebraniach sołeckich mieszkańcy mogą zgłaszać problemy ale Państwo nie potraficie 
się nawet określić czego chcecie. Jedni chcą wodę a inni ją mają to walczą o lampy. Nikt nie chce ustąpić. 
To mieszkańcy niech się zdecydują na coś. Zaprosił mieszkańców na zebrania we wrześniu.  

Mieszkanka Wilczeńca Boguckiego – nadmieniła, że dzwoniła w sprawie lamp i ciągle słyszy, że będą                    
a do chwili obecnej ich nie ma. 

Wójt – wyjaśnił, że lampy z funduszu sołeckiego zostaną zamontowane w momencie uruchomienia funduszu.  
Nitka wodociągu została do mieszkańców Wilczeńca Boguckiego dociągnięta. Problem wynika z tego, że 
przybyło wam 15 posesji.  Stąd też są braki  w wodzie. Mało tego mieszkańcy zakładają sobie urządzenia 
hydroforowe, które zbierają dla danej posesji wodę z okolicznych sieci. W latach poprzednich każdego 
roku w okresie suszy  pojawiały się problemy  z dostarczeniem wody do  miejscowości Świątkowizna, 
częściowo Chełmica Mała i  Wilczeniec Bogucki. Działania, które podjęliśmy jesienią częściowo problem 
w min. stopniu rozwiązały,  ale wzrost zapotrzebowania na wodę spowodował, że do miejscowości 
terenowo usytuowanych  wyżej lub położonych dalej od głównego kolektora wodociągowego nadal 
problem  z dostarczeniem wody istnieje. Dotyczy to części miejscowości jak: Wilczeniec  Bogucki, Nowy 
Witoszyn  i  Bogucin.  Obecnie przygotowujemy się do opracowania koncepcji związanej z modernizacją 
sieci wodociągowej polegającej na wyprowadzeniu dwóch nowych  kolektorów wodociągowych z ujęcia 
w Szpetalu Górnym o większej średnicy i w nowej technologii. Będzie można zwiększyć  podaż wody o 
ciśnieniu do 7 bar.  Obecnie przy magistrali azbestowej możemy dać  przy ciśnieniu 4, 5 bar, co przy tak 
dużym zużyciu wody nie ma możliwości podaży wody  do budynków wyżej położonych w terenie.  Jak 
informowałem Państwa na sesji budżetowej w minionym roku  projektowany budżet na 2022 r. 
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nakierowany będzie głównie na modernizację sieci wodociągowej na terenie całej gminy, co związane 
jest także  z możliwością pozyskania środków zewnętrznych o które już zabiegam i bez których nie ma 
możliwości przeprowadzenia przebudowy istniejącej magistrali. W związku z tym, że mamy  do czynienia 
z suszą każdego roku w wyniku zmian warunków  klimatycznych zmuszeni jesteśmy skierować wszystkie 
działania  na kosztowne przebudowy i modernizacje sieci, aby zabezpieczyć mieszkańców w podstawowy 
surowiec jakim jest woda. Nie wyobrażam sobie  sytuacji , aby w przyszłym roku brakowało wody w 
kranach. Co nie znaczy, że w tym roku nie podejmiemy doraźnych  działań związanych z poprawą dostępu  
minimalnej ilości wody. Wszystkich mieszkańców, którzy mają problem z dostępem do wody bardzo 
przepraszam.  Nie jest to wynikiem moich działań, ale moim obowiązkiem jest to, aby temu typu  
sytuacjom zapobiegać.  

Mieszkaniec Wilczeńca Boguckiego – zapytał czy ruszył już program retencji? Czy gmina ma na to środki? 

Wójt – poinformował, że zgłosiliśmy do ministerstwa wniosek o dofinansowanie lecz uzyskaliśmy odpowiedź, 
iż nie ma na to pieniędzy. Wyjaśnił, że w celu rozwiązania problemu na terenie naszej gminy 
potrzebujemy kwoty 50 mln zł. Budżet gminy nie jest w stanie pokryć takich kosztów. Nadmienił, że 
często problemy związane z melioracją są problemami typowo sąsiedzkimi, które nie są łatwe do 
rozwiązania. 

Radny Mosakowski Wojciech – stwierdził, że czuje się w obowiązku zabrać głos z uwagi, że pełni funkcję 
przewodniczącego komisji rozwoju i spraw budżetowych. Poinformował, że wspominał już na 
posiedzeniach, że da się przeżyć bez chodnika, drogi lecz bez wody nie. Jest to dzisiaj temat priorytetowy 
i wskazanym  jest aby wszystkie siły i środki były skierowane na wodę i retencję.  Mieszkańcy zbierając 
deszczówkę mogliby podlewać swoje posesje wodą z retencji co usprawniłoby działanie sieci. Dzisiaj                  
w raporcie wspominał kierownik, że najbardziej rozrasta się Szpetal górny i jest to oczywiste,                                       
iż w przypadku rozbioru tak intensywnego wody na początku magistrali i problemu z przepływem będzie 
tej wody brakowało na krańcach sieci wodociągowej. Trzeba to przebudowywać w sposób błyskawiczny.  

Przewodniczący RG – zadeklarował, iż jako przewodniczący rady obiecuje, że temat wody będzie dla rady 
priorytetowym obszarem działania. Rada będzie musiała wesprzeć finansowo Wójta w działaniach w tym 
zakresie. W najbliższym czasie trzeba podjąć rozmowy  i ustalić zakres działania.  

Brak dalszej dyskusji.  

10 minut przerwy w obradach. 

Ad.5 

Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał, czy radni mają uwagi  do protokołu z XVI  sesji RG z dnia 18 maja 
2021 r.  

Brak uwag.   

Przewodniczący RG - zarządził głosowanie. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” przyjęła protokół 
Nr XVI/2021 z XVI sesji RG Fabianki z dnia 18 maja 2021 roku.  (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 

Ad.6 

Przewodniczący RG - przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. Poinformował, iż od ostatniej 
sesji wiodącym tematem roboczego spotkania z Wójtem była sprawa niedostatecznej ilości wody                           
w czasie trwających wysokich temperatur powietrza, a także jej dużym rozbiorem. Najwięcej problemów 
z dostarczeniem wody mieli mieszkańcy Nowego Witoszyna, Bogucina, Wilczeńca Fabiańskiego, 
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Świątkowizny oraz ul. Radosnej w Szpetalu Górnym.  Dodał, iż wspólne działania Wójta i Rady Gminy 
zostaną nakierowane na poprawę dostępu do wody, tym bardziej, że z każdym rokiem przybywa nam 
mieszkańców  z uwagi na rozwój budownictwa mieszkalnego.   

Nikt nie zgłaszał zapytań. 

Ad.7 

Wójt – podziękował wszystkim za przybycie na sesję. Przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał 
podjętych przez Radę Gminy na XVI sesji w dniu 18 maja 2021 roku oraz 14 czerwca 2021r. ( w załączeniu 
do protokołu). Poinformował o podjętych działaniach w okresie międzysesyjnym. Korzystając                                    
z obecności sołtysów nadmienił, iż pojawił się problem związany z budową linii światłowodu na terenie 
gminy. Wykonawcą tego zadania jest Inea, która przed rozpoczęciem prac nie podjęła uzgodnień z gminą 
i kierowała się swoimi danymi w celu likwidacji terenów określonych jako tzw. białe plamy na mapie 
dostępu do internetu. Mieszkańcy zgłaszają się do gminy z pretensjami nie rozumiejąc, że gmina nie 
uczestniczyła w planowaniu tego zadania. Stwierdził, że próbuje rozmawiać z wykonawcą                                               
i projektantami światłowodu i przekazuje wnioski mieszkańców ale niestety nie są one rozpatrywane. 
Poprosił aby sołtysi i radni tłumaczyli mieszkańcom tę sytuację. Zdementował pogłoski, że niby Wójt nic 
nie zrobił w zakresie lokalizacji na terenie gminy punktu szczepień przeciwko COVID-19. Stwierdził,                         
że w początkowej fazie prowadzone były rozmowy z przychodniami na naszym terenie lecz mimo 
deklaracji jednej z nich szybko się z tego wycofała. W ramach pomocy mieszkańcom gminy, którzy byli 
zainteresowani szczepieniem urząd podjął współpracę z Przychodnią w Bobrownikach. Tam 
przekazywane były listy osób chętnych na szczepienie. Ponadto udzielaliśmy pomocy w zakresie dowozu 
osób niepełnosprawnych i samotnych na szczepienie do pobliskich punktów szczepień. W zakresie 
prowadzonych inwestycji poinformował, iż nasz projekt „Rozwój odnawialnych źródeł energii w Gminie 
Fabianki” został zakwalifikowany do dofinansowania  z Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Kujawsko – Pomorskiego. W konkursie Urzędu Marszałkowskiego złożonych zostało                        
w sumie 60 wniosków a wybrano 21. Projekt nasz obejmuje montaż 59 mikroinstalacji fotowoltanicznych 
z dofinansowaniem 50% z funduszy europejskich na domach mieszkańców i jednej instalacji na 
oczyszczalni ścieków w Fabiankach. Wartość projektu to 2 miliony zł.  Netto. W dniu 23 czerwca został 
zaopiniowany pozytywnie nasz wniosek na dofinansowanie projektu pn. „Wyposażenie PSZOK                                  
w Wilczeńcu Fabiańskim”. W ramach tego projektu planuje się zakup 50 sztuk różnego rodzaju 
pojemników do składowania odpadów a także ciągnika, przyczepy paletowej oraz koparko – ładowarki, 
które usprawnią gospodarowanie odpadami komunalnymi w gminie.  W ramach złożonych wniosków                   
o dofinansowanie złożyliśmy wniosek na przebudowę pół kilometrowego odcinka drogi dojazdowej                     
do gruntów rolnych w Chełmicy Małej oraz wniosek na dofinansowanie budowy placu zabaw i siłowni 
plenerowej w Nowym Witoszynie. Od kwietnia  br. trwają prace budowlane przy  realizacji zadania                    
pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Włocławskiej i ul. sąsiednich w Szpetalu Górnym”                                           
z dofinansowaniem z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego.                  
Jest to pierwszy etap inwestycji o wartości przetargowej prawie 1,7 mln zł.  Dofinansowanie wynosi 85% 
kosztów kwalifikowanych. Wykonawcą jest Przedsiębiorstwo Wielobranżowe „HYDROBUD” z Kutna. 
Roboty budowlane ziemne wzdłuż ulicy Włocławskiej potrwają do wiosny 2022 r. W tym etapie 
wybudowane zostaną 2 km  instalacji kanalizacyjnej i będą objęte gwarancją przez okres 60 miesięcy. 
Wójt poinformował, iż odbył szereg spotkań w zakresie budowy mieszkań czynszowych na terenie Gminy 
Fabianki. Od 5 lat próbujemy przystąpić do budowy bloku czynszowego w Chełmicy – Cukrownii. Nie 
odpowiadały nam do tej pory propozycje w ramach programu Mieszkanie +. Jednak nasze sugestie 
zostały wysłuchane w 2020 roku i mamy nadzieję na ich realizację. W tym zakresie chcemy przystąpić      
do SIM „Toruńskie – KZN” sp. z o.o., które to będzie podmiotem realizującym tanie budownictwo 
czynszowe w części gmin województwa kuj. – pom. Zostało podpisane porozumienie na rzecz powołania 
Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej. Nadmienił, iż w kwietniu 2021 roku została zarejestrowana  w KRS 
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Spółdzielnia Socjalna „Komunalni”. Współzałożycielami jej są Gmina Fabianki i Stowarzyszenie „Otwarte 
Serca” ze Szpetala Górnego. Spółdzielnia będzie działać w obszarze gospodarki odpadami komunalnymi, 
bieżącego utrzymania i remontów dróg gminnych oraz konserwacji i remontów urządzeń wodnych. 
Spółdzielnia otrzyma dofinansowanie ze środków unijnych z przeznaczeniem na wyposażenie spółdzielni 
w sprzęt i środki trwałe w wysokości ponad 150 tys. zł.  Przez pierwszy rok działalności spółdzielnia będzie 
otrzymywać wsparcie pomostowe na bieżące koszty funkcjonowania w wysokości 10 tys. zł miesięcznie. 
Poinformował, iż odbył szereg rozmów z przedstawicielami Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych                               
i Autostrad w temacie remontu drogi krajowej polegającej na budowie ciągu  pieszo- rowerowego                         
na odcinku Bogucin - Kulin oraz utworzeniu skrzyżowań z drogami gminnymi, na których został położony 
asfalt. Rozmowy są trudne, choć przebiegają w  dobrej atmosferze. W przypadku zawarcia porozumienia 
zadanie to będzie  bardzo kosztowne, bowiem oprócz budowy ciągu pieszo - rowerowego wskazana 
będzie przebudowa obecnych skrzyżowań, wykup gruntów, tworzenie przejść dla pieszych itp.  
Poinformował, iż prowadził także rozmowy z przedstawicielami Zarządu Dróg  Wojewódzkich  w sprawie 
przebudowy skrzyżowań  i przygotowania projektu  chodnika  w drodze wojewódzkiej na  odcinku 
Szpetal Górny – Nasiegniewo. W marcu uruchomiony został Dzienny Dom Pobytu w Urszulewie.                           
W placówce bezpłatnym wsparciem objętych zostało niemal 40 seniorów z Gminy Fabianki. Z uwagi                       
na pandemię COVID-19 w pierwszym okresie działalności wsparcie miało charakter niestacjonarny. 
Dzienny Dom Pobytu w Urszulewie wraz z Centrum Usług Środowiskowych powstał w ramach projektu 
partnerskiego pn. „Utworzenie 13 Dziennych Domów Pobytu na terenie województwa kujawsko-
pomorskiego”. Wartość  dofinansowania z Europejskiego Funduszu Społecznego i budżetu państwa 
stanowi 1 mln 333 tys. zł. W ramach projektu zapewnione zostały środki na dokończenie budowy obiektu 
świetlicy w Urszulewie (406 tys. zł z wkładem własnym gminy), zakupienie wyposażenia dla Dziennego 
Domu Pobytu (70 tys. zł), wynajem z opcją wykupu samochodu 9-sosobwego do dowozu podopiecznych,  
catering dla podopiecznych, bieżące funkcjonowanie Dziennego Domu Pobytu przez 18 miesięcy, w tym 
personel, zajęcia dla seniorów, rehabilitacja oraz bezpłatne doradztwo psychologiczne i porady prawne 
w ramach Centrum Usług Środowiskowych dla ogółu mieszkańców gminy. W związku z bardzo dużym 
zainteresowaniem  Programem  „ Czyste Powietrze „ poczyniłem starania  w celu uruchomienia i 
prowadzenia Punktu Konsultacyjno-  Informacyjnego dotyczącego   Programu „ Czyste Powietrze” .  
Efektem tych starań było podpisanie  11 czerwca 2021 r.  porozumienia  z Wojewódzkim Funduszem 
Ochrony Środowiska w Toruniu.  Punkt ten będzie funkcjonował  przez rok czasu. Udało się nam również 
pozyskać środki na jego  działalność   tj. kwotę 30 tys . zł. Do jego zadań należy m.in.: udzielanie informacji 
o programie osobom zainteresowanym złożeniem wniosku o dofinansowanie, wsparcie 
Wnioskodawców w zakresie przygotowywania Wniosków o dofinansowanie, w tym pod kątem 
spełnienia wymagań  określonych w programie, z zachowaniem należytej staranności, przekazywanie     
do WFOŚiGW Wniosków o dofinansowanie, składanych przez Wnioskodawców w Gminie, pomoc 
Wnioskodawcom przy rozliczeniu przyznanego dofinansowania, w tym przy poprawnym wypełnianiu 
wniosku o płatność oraz kompletowaniu wymaganych załączników Program „Czyste Powietrze” 
kierowany jest  do właścicieli lub współwłaścicieli jednorodzinnych budynków mieszkalnych. Wsparcie 
finansowe można otrzymać na projekty zakończone,  w trakcie realizacji lub jeszcze nierozpoczęte 
dotyczące ( wymiany starych pieców na paliwo stałe na ekologiczne źródła ciepła spełniające wymagania 
Programu, instalację centralnego ogrzewania lub ciepłej wody użytkowej, wentylację mechaniczną, 
mikroinstalację fotowoltaiczną, ( tylko przy wymianie źródła ciepła), ocieplenie domów oraz wymianę 
okien i drzwi (koszty materiałów i robocizny). Poinformował, iż w związku z pojawiającymi się  
inwestycjami  uciążliwymi dla mieszkańców oraz degradującymi środowisko typu wiatraki, farmy 
fotowoltaiczne przy zwartej zabudowie  trwają przygotowania do  opracowania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego fragmentu miejscowości Wilczeniec Fabiański, Nasiegniewo, 
Zarzeczewo oraz  część Kulina. Poinformował, iż trwają prace budowlane przy: „Rozbudowie                                      
i dostosowaniu budynku użyteczności publicznej w Fabiankach do potrzeb osób uczestniczących                             
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w projektach EFS”. W zakres wchodzi rozbudowa budynku Urzędu Gminy o dodatkowe pomieszczenia 
oraz wykonanie zewnętrznej klatki schodowej wraz z windą. Od 1 kwietnia do 30 września 2021 r.                           
na terenie całego kraju prowadzony jest  Narodowy Spis Powszechny Ludności i Mieszkań 2021. 
Powołane zarządzeniem Gminne Biuro Spisowe wspiera  działania związane ze spisem na terenie gminy 
Fabianki. Spis mieszkańców jest obowiązkowy. Jedną z form jest samospis internetowy. Wójt zachęcił 
wszystkich mieszkańców, by jak najsprawniej spełnili swój obywatelski obowiązek. W dniu 22 czerwca 
podpisana została umowa o dofinansowanie z budżetu Województwa Kujawsko-Pomorskiego zadania 
pn. „Modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w Chełmicy Małej” (dawny FOGR). Dzięki 
dotacji 450-metrowy odcinek drogi przy świetlicy w Chełmicy Małej uzyska asfaltową nawierzchnię. 
Wartość kosztorysowa zadania to 232 tys. zł, dofinansowanie z budżetu województwa wynosi 81 tys. zł. 
Roboty zostaną wykonane do końca października br. Na zakończenie poinformował, iż uważa,                                
że przekazuje  dla wszystkich w czasie długo trwającej pandemii  dobrą wiadomość.  Planujemy 
organizację  uroczystości dożynkowych w ostatnią niedzielę sierpnia.  Uzgodniliśmy z księżmi naszych 
parafii, że tegoroczna  msza dziękczynna za plony  będzie miała  charakter  polowy i  odbędzie  się  na 
terenie imprezy -  kompleks przy Szkole Podstawowej w Fabiankach.  Już dzisiaj Wójt wszystkich zaprosił  
na uroczystości  dożynkowe,  a sołeckie delegacje wieńcowe poprosił jak zawsze o cudowne wieńce. 

Brak zapytań do sprawozdania Wójta. 

Ad.8 

Radny Górecki Krzysztof – odczytał wnioski ze wspólnego posiedzenia wszystkich komisji rady w dniu 
22.06.2021 roku (w załączeniu do protokołu). 

Wiceprzewodniczący RG Stroiński – przedstawił wnioski z posiedzenia Klubu Radnych „Jedność” 
wypracowane w dniu 22.06.2021r. Nadmienił, że Radni zapoznali się i dokonali szczegółowej analizy 
materiałów przygotowanych na XVIII sesję Rady Gminy Fabianki w VIII kadencji, w tym                                              
ze sprawozdaniami i projektami uchwał.  Członkowie Klubu „Jedność” nie zgłosili żadnych poprawek                   
i uwag do przedłożonych projektów uchwał. Członkowie Klubu wnioskują do Wójta Gminy  o zbadanie 
odwiertu wodnego w celu budowy nowego ujęcia wody w perspektywie panujących zmian 
klimatycznych i występujących w okresie letnim susz.  

Nikt nie zgłaszał uwag i zapytań do przedstawionych wniosków komisji i klubu.  

Ad.9 

pkt 1 ) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił Panią Skarbnik Gminy Fabianki o przedstawienie uchwały               
w sprawie zmian do budżetu na 2021r. 

Skarbnik Gminy - poinformowała ,że do budżetu wprowadzono zmiany zgodnie z załączonym projektem 
uchwały. Zmian dokonano na podstawie pisma Wojewody Kujawsko – Pomorskiego o zwiększeniu 
planu dotacji w dziale Rodzina 855 z przeznaczeniem na realizację zadań związanych z przyznaniem 
karty Dużej Rodziny oraz porozumienia z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Toruniu na realizację Programu Czyste Powietrze.   

Brak dyskusji. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– z uwagi na brak dyskusji zarządził głosowanie nad projektem uchwały                   
w sprawie zmian do budżetu na 2021r. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XVIII/192/2021 z dnia 25 czerwca 2021 r. w sprawie zmian do budżetu na 2021 r. 
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pkt 2) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił Panią Skarbnik Gminy Fabianki o przedstawienie uchwały                
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2021- 2029. 

Skarbnik Gminy – nadmieniła ,że w tej uchwale uaktualnione zostają tylko kwoty wynikające z budżetu. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– z uwagi na brak pytań zarządził głosowanie nad projektem uchwały               
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2020- 2029. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XVIII/193/2021 z dnia 25 czerwca 2021r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Fabianki na lata 2020- 2029. 

pkt 3) 

Przewodniczący RG – zapytał czy są jakieś uwagi co do projektu uchwały w sprawie określenia średnich cen 
jednostek paliwa w Gminie Fabianki w roku szkolnym 2021-2022. 

Kierownik GZO – poinformował, iż taka uchwała jest podejmowana corocznie z uwagi na obowiązek zwrotu 
rodzicom kosztów za paliwo z tytułu dowozu dzieci do szkół.  

Brak dyskusji. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XVIII/194/2021 z dnia 25 czerwca 2021 r. w sprawie określenia średnich cen jednostek paliwa 
w Gminie Fabianki w roku szkolnym 2021-2022. 

 pkt 4) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił Kierownika Marciniaka o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie zmiany uchwały nr XXIX/255/2017 Rady Gminy Fabianki z dnia 19.12.2017r. dotyczącej przyjęcia 
„Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Fabianki na lata 2017-2032” 

Kierownik Marciniak –  wyjaśnił, iż program powyższy jest niezbędny do ubiegania się o dotacje na wykonanie 
prac związanych z demontażem, transportem i unieszkodliwieniem wyrobów azbestowych ze środków 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu. Zmiana podyktowana 
jest zmianą liczby objętych tym programem. 

Brak dyskusji. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XVIII/195/2021 z dnia 25 czerwca 2021 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/255/2017 Rady 
Gminy Fabianki z dnia 19.12.2017 roku dotyczącej przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających 
azbest z terenu Gminy Fabianki na lata 2017 – 2032”. 

pkt 5) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił o wyjaśnienie zasadności podjęcia projektu uchwały w sprawie 
określenia zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowej ze środków budżetu Gminy Fabianki, trybu 
postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu jej rozliczania.  
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Kierownik Marciniak –  wyjaśnił, iż uchwała umożliwi przekazanie spółce wodnej dotacji i pozyskanie 
dodatkowych środków na ich działalność z Urzędu Marszałkowskiego. 

Brak dyskusji. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XVIII/196/2021 z dnia 25 czerwca 2021 r. w sprawie określenia zasad udzielania spółkom 
wodnym dotacji celowej ze środków budżetu Gminy Fabianki, trybu postępowania w sprawie udzielania 
dotacji i sposobu jej rozliczania. 

pkt.6) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– wyjaśnił, że kolejny projekt uchwały dotyczy dopełnienia formalnej 
kwestii z uwagi na konieczność powołania nowego radnego wybranego w wyborach uzupełniających do 
Rady Gminy Fabianki do składu komisji stałej. 

Brak dyskusji. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XVIII/197/2021 z dnia 25 czerwca 2021 r. zmieniającą uchwałę Nr I/7/2018 Rady Gminy 
Fabianki z dnia 20 listopada 2018 r. w sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy Fabianki. 

Pkt.7) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił o wyjaśnienie kolejnej uchwały do podjęcia.  

Skarbnik Gminy –  wyjaśniła, iż uchwała jest związana z utworzeniem spółki Inicjatyw Mieszkaniowych. 
Ustawa o samorządzie gminnym jasno określa, że zasady wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji 
przez Wójta Gminy muszą być określone uchwałą rady. Stąd też zasadność podjęcia stosownej uchwały. 

Brak dyskusji. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XVIII/196/2021 z dnia 25 czerwca 2021 r. w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i 
zbywania udziałów i akcji przez Wójta Gminy Fabianki. 

pkt.8) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił o wyjaśnienie projektu uchwały zmieniającej uchwałę                      
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Nasiegniewo – Zachód oraz Zarzeczewo – Północ. 

Wójt – wyjaśnił, że zmiana obszaru opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
wynika z występowania gruntów rolnych klasy I-III wymagających uzyskania zgody na zmianę gruntów 
rolnych na cele nierolnicze. Zasadnym jest włączenie przedmiotowego terenu z uwagi na możliwość 
uproszczenia i przyspieszenia procedury planistycznej. 

Brak zapytań do projektu uchwały. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
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Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XVIII/199/2021 z dnia 25 czerwca 2021 r. zmieniającą uchwałę w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Nasiegniewo – Zachód oraz 
Zarzeczewo – Północ.  

pkt.9) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił o pytania w zakresie projektu uchwały w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych wzdłuż  
drogi wojewódzkiej na terenie miejscowości Nasiegniewo oraz działek położonych w miejscowości 
Zarzeczewo. 

Radny Mosakowski Wojciech – zapytał czy przedmiotowe działki mają połączenie z  wiatrakami? Poprosił 
aby na przyszłość poinformować Komisję Rolnictwa, Rozwoju Gminy i Spraw Budżetowych                                        
o planowanych działaniach w zakresie przestrzennego zagospodarowania na terenie gminy. Rozumie,   
że wczoraj coś wynikło ale nie można pomijać komisji. 

Wójt – wyjaśnił, że dotyczy to terenów i właścicieli działek, którzy nabyli grunty w Nasiegniewie i Zarzeczewie 
i są pozbawieni możliwości uzyskania warunków zabudowy. Wyłączamy te działki i być może uda się to 
nam odrolnić, bo to grunty III klasy. W dniu wczorajszym dopiero wynikł ten problem stąd  dopiero dzisiaj 
przedłożone projekty zostały na posiedzenie rady. Jest to bardzo ważny temat dla mieszkańców                               
i próbujemy im pomóc. Na poprzedniej sesji wyłączyliśmy III klasy aby objąć większy teren planem. 
Wczoraj urbanista znalazł problem w zakresie odrolnienia. Osobiście nie widzi żadnego problemu                            
i trzeba mieć dobrą wolę.   

Radny Mosakowski Wojciech – poprosił aby Wójt się nie irytował. Otrzymaliśmy projekty na 3 minuty przed 
sesją i nie jest w stanie z załączonej mapy określić który odcinek to III klasa.  

Brak dalszych zapytań.  

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XVIII/200/2021 z dnia 25 czerwca 2021 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych wzdłuż  drogi wojewódzkiej 
na terenie miejscowości Nasiegniewo oraz działek położonych w miejscowości Zarzeczewo. 

pkt.10) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– stwierdził, iż kolejny projekt uchwały dotyczy tych samych kwestii. 
Zapytał czy ktoś ma z obecnych jakieś zapytania co do projektu uchwały w sprawie przystąpienia                
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego                     
w miejscowości Nasiegniewo. 

Brak zapytań.  

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XVIII/201/2021 z dnia 25 czerwca 2021 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w miejscowości 
Nasiegniewo. 

Ad.10 
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Interpelacje i zapytania radnych 

Radny Mosakowski Wojciech – poinformował, iż składał interpelację, w której pytał o harmonogram 
planowanych opracowań planu przestrzennego zagospodarowania na terenie gminy. Wspomniał o 
opracowaniu Pana Brendy, które to wskazywało zasadność kolejności realizacji opracowań planów 
przestrzennego zagospodarowania. Nadmienił, iż nie uzyskał odpowiedzi w zakresie opracowania 
takiego harmonogramu działania. Zapytał czy jest, bądź czy będzie przygotowany plan na poszczególne 
miejscowości z uwzględnieniem klas ziemi? Nadmienił, że mógł mieć wątpliwości w zakresie uchwały o 
planie zagospodarowania przestrzennego zagospodarowania bowiem w uzasadnieniu do uchwały nie 
ma wzmianki żadnej o klasach ziemi. 

Wójt – stwierdził, że w tej kadencji radny przybrał nową praktykę pracy. Kiedyś potrafił Pan podejść wcześniej 
i wyjaśnić różne kwestie. Dzisiaj przed kamerami stosuje Pan inną taktykę. Wyjaśnił, że celowo nie 
odpowiedział na zapytanie radnego w zakresie harmonogramu bo często rysuje go nam życie. To 
sytuacja wielokrotnie wymusza decyzje. Taką sytuację mamy dzisiaj z Wilczeńcem Fabiańskim czy 
Nasiegniewem. Nie można twierdzić, że omijamy działaniem Szpetal Górny. Nie opracujemy sztywnego 
harmonogramu bo to się wiąże z dużymi środkami finansowymi. Dzisiaj jest taki dynamiczny czas, że 
osobiście bałby się opracowania sztywnego planu bo później Państwo trzymacie się twierdzenia, że Wójt 
na sesji coś powiedział i próbujecie rozliczać.  Co do planu przestrzennego zagospodarowania to uczciwie 
rzecz biorąc powinien być ten temat wszczęty już dziesięć lat temu. Łatwiej byłoby nam dzisiaj pracować, 
bowiem wiele tematów między innymi i wody oraz wodociągów byłoby rozwiązanych. Przypomniał, iż 
wówczas był też radnym p. Mosakowski i nie zbudował tej większości aby w tym temacie poszły działania 
rady. Trzeba więc dzisiaj uderzyć się w pierś i nie dywagować. Na zakończenie dodał, iż nie ma więcej 
ochoty wchodzić   w polemikę.  

Przewodniczący RG – przypomniał, iż faktycznie radny dwie kadencje temu zabiegał o opracowanie planów 
przestrzennego zagospodarowania tylko, że tak jak wspomniał Wójt nie było woli większości w radzie.  

Radny Mosakowski Wojciech- zapytał czy był sprawdzany stan hydrantów na terenie gminy? Wspomniał o  
ostatnio nagłośnionym pożarze w Nowej Białej gdzie powstał tam duży problem z tego tytułu.  

Wójt – poinformował, iż jest to temat mu znany i planujemy uruchomić po dwa hydranty w danej 
miejscowości. Dodał, iż nie chciałby aby wszystkie hydranty były uruchamiane bo są podejrzenia 
podbierania wody z hydrantów. Temat ten był uzgodniony z PGK. Jednostki OSP będą miały klusze do 
tych hydrantów.  

Radny Zieliński Jacek – zawnioskował o gruntowny przegląd hydrantów na terenie naszej gminy. Ciężko jest 
bowiem walczyć  z pożarem gdy hydranty nie są sprawne. W trakcie pożaru nie ma czasu na naprawę 
hydrantów. 

Radny Mosakowski – zapytał czy uruchomiony został program retencyjny? Zapytał czy gmina może w tym 
partycypować. 

Marciniak – poinformował, że program Moja woda był uruchomiony w zeszłym roku. W tym roku można było 
do 10 czerwca składać wnioski na to o dofinansowanie w wysokości do 80 % budowy takich zbiorników 
retencyjnych. 

Radna Szczepańska Ewa – zapytała czy ten program jest dla indywidualnych mieszkańców czy dla wspólnot i 
spółdzielni także? 

Kierownik Marciniak – stwierdził, że program był skierowany tylko do osób fizycznych. Jest to program 
wieloletni.  
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Wójt – wyjaśnił, że zostanie to rozszerzone także o takie podmioty. 

Radny Zieliński Andrzej – zapytał odnośnie dokładnych informacji na temat budowy placu zabaw w 
Witoszynie. Przypomniał o lampach w Witoszynie i zapytał czy można oczyścić pas drogi powiatowej przy 
zakręcie w celu poprawy widoczności. Zasygnalizował, iż problem braku wody dotyczy także 
mieszkańców Nowego Witoszyna. Borykają się oni z niskim ciśnieniem wody a nawet jej brakiem. Jako 
radny otrzymał od mieszkańców bardzo dużo telefonów w tej sprawie. Odbyło się spotkanie z Wójtem 
Gminy i mieszkańcami. Wójt poinformował, iż planowane jest rozwiązanie tego problemu.  

Wójt – wyjaśnił, że w przypadku Witoszyna zawsze to minimum było dostarczane do tej pory a nie możemy 
zrozumieć dlaczego teraz nie było jej wcale.  Pewnymi działaniami udało nam się ten problem rozwiązać 
minimalnie ale kosztem zmniejszenia ciśnienia innym. Bo innej możliwości w tym przypadku nie było. 
Dodał, że musimy sprężyć działania aby kolektorem ze Szpetala Górnego przejść do Witoszyna a 
następnie z Fabianek do Chełmicy i dalej do Świątkowizny. Co do przycięcia gałęzi drzew to aktualnie 
mamy okres chroniony i nikt nie odważy się wyciąć czegokolwiek. 

Radny Znajmiecki Marian – zapytał w sprawie realizacji budowy chodnika przy ul. Płockiej i Parkowej? 
Stwierdził, że miało to być zrobione już wcześniej a nic w tym temacie się nie dzieje. 

Wójt – poinformował, iż jeżeli chodzi o chodniki to około tygodnia wejdziemy na chodnik w Urszulewie i przy 
drodze wojewódzkiej. Co do chodnika na Płockiej to był problem w zeszłym roku z organizacją ruchu. 
Organizacja już jest i będziemy to realizować. Po 10 lipca wejdziemy na drogę wojewódzką.  

Przewodniczący RG – poprosił radnych o rozsądek bo jego osobiście nie interesują chodniki gdy mamy 
problem z wodą. Stwierdził, że wszyscy powinniśmy dołożyć wszelkich starań aby rozwiązać ten problem.  

Radny Zieliński Andrzej – nadmienił, że na wysokości działki pana Borawskiego w Nowym Witoszynie został 
betonowy słup około 1 metra. Poprosił aby to usunąć bo to zagraża bezpieczeństwu. 

Wójt – poinformował, że tam będzie w pasie drogi montowana studnia przy tym przepuście w celu 
odwodnienia drogi powiatowej. Leży to w gestii powiatu.  

Radny Górecki Krzysztof – podziękował za deklarację ułożenia kostki przy świetlicy w Urszulewie. Poprosił o 
wykonanie odwodnienia rowu w Kulinie aby nie doszło do zalania jak to miało miejsce w zeszłym roku. 

Ad.11 

Wolne wnioski, zapytania, informacje 

p. Michalski mieszkaniec Cyprianki – zapytał czy istnieje możliwość zorganizowania gminnego dnia dziecka. 
W sołectwie Cyprianka jest nowy plac zabaw i można by przy niewielkim nakładzie pieniędzy 
zorganizować coś dla dzieci. Podziękował za wybudowanie placu zabaw w Cypriance. 

Wójt – stwierdził, że dzisiaj jeszcze nie wiemy jak będzie z poluzowaniem obostrzeń. Już jest po dniu dziecka 
i poprosił o powstrzymanie się na razie z uwagi na trudny czas. Planujemy zorganizowanie imprezy 
plenerowej a  jeśli sołectwo będzie chciało coś zorganizować to gmina nie ma nic przeciwko. Poczekajmy 
jednak na lepsze okoliczności bo liczy się bezpieczeństwo dzieci. 

Radny Mosakowski Wojciech – stwierdził, że przedsiębiorstwo gospodarki komunalnej powinno zarządzać 
usługami sieciowymi a nie zajmować się wycinką drzew czy innymi drobnymi pracami porządkowymi. 
Jeżeli będą się tym zajmować to nie będą w stanie należycie zająć się realizacją usług sieciowych. 
Stwierdził, że jeżeli chodzi o strefę szybkiej kolei to osobiście byłby za tym pomysłem. Stacja szybkiej 
kolei Włocławka musi gdzieś powstać to nie powinniśmy wszystkiego nowego negować. To radnego 
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zdanie osobiste.  Dał za przykład Brześć Kujawski, który bardzo dużo skorzystał na sąsiedztwie z trasą 
szybkiego ruchu. 

Przewodniczący RG – stwierdził, że ludzie wody nie mają a radny buja w obłokach mówiąc delikatnie.  

Wójt – nadmienił, że musi pozbawić złudzeń radnego bo nikt z mieszkańców nie pojedzie 40 km aby wsiąść 
w kolej i jechać do Włocławka. To szybka kolej. Nie jest to możliwe. Poprosił o odpowiedzialne słowa. 
Radny wspomina o Brześciu Kujawskim ale tam też był duży problem z wykupem gruntu. Na pewno 
reakcja mieszkańców na zebraniu w Szpetalu Górnym nie byłaby pozytywna. Mieszkańcy się 
wypowiedzieli i byli przeciwni szybkiej kolei S10. 

Radna Szczepańska Ewa – poprosiła prezesa PGK o informacje na temat prowadzonych aktualnie prac. 
Zwróciła uwagę na fakt, iż nadal nie został uruchomiony terminal w kasie PGK aby mieszkańcy mogli 
dokonywać opłat za wodę kartami płatniczymi. 

Prezes PGK – poinformował, iż oprócz zadań statutowych PGK wykonuje zadania bieżące przy naprawie dróg 
gruntowych i asfaltowych. W przyszłym tygodniu będą prowadzone prace przy słupach oświetleniowych. 
Teraz aktualnie skupia się praca PGK na zaopatrywaniu w wodę mieszkańców. Sieć wodociągowa jest 
bardzo trudna bo ona ma już 60 lat i jest bardzo wyeksploatowana. Przez cały czas i problemów z brakiem 
wody urządzenia na stacjach pracowały pełną parą i nie było awarii. Realizowane jest także sprzątanie 
śmieci bo zobowiązani jesteśmy umową na odbiór odpadów komunalnych z terenu gminy. Dodał, że 
mimo trudności kadrowych w spółce, pracownicy  pracują pełną parą i nikt się nie oszczędza. 
Podziękował Wójtowi za pomoc w rozwiązaniu problemów kadrowych. Aktualnie jest tylko 37 osób i 
musimy sobie w tym składzie poradzić.  

Wójt – nadmienił, że wiele czasu PGK spędza na realizowaniu wniosków mieszkańców. Są wykonywane od 
ręki prace i w szkołach i w innych miejscach na terenie gminy. Poprosił aby obiektywnie podchodzić do 
tego. Trudności kadrowe dotykają dzisiaj wszystkich a także i spółkę. Trudno o pracowników 
wykwalifikowanych. W poprzednich latach otrzymywaliśmy duże wsparcie w tym zakresie z urzędu Pracy 
lecz aktualnie i tutaj napotykamy na problemy.  

Ad.12. 

Sprawy różne 

Nikt nie zgłaszał chęci zabrania głosu w tym punkcie obrad. 

Ad.13 

Przewodniczący Rady Gminy - zakończył posiedzenie XVIII sesji w VIII kadencji Rady Gminy Fabianki w dniu             
25 czerwca 2021 roku.  

 

Protokołowała: 

podinsp. Anna Wodzyńska 


